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Minden jel arra mutat, hogy a 
magyar kormány úgy döntött, 
mindkét nyári választást egyet-
len döntésre teszi fel: háborút 
akarunk vagy békét? Egyszerű 
kérdés, nagyjából annyira, mint 
hogy boldogok akarunk-e lenni 
vagy szomorúak, jó munkát aka-
runk-e vagy rosszat, jóban szeret-
nénk-e lenni a szomszédainkkal 
vagy inkább gyűlölve rettegnénk 
tőlük? Ilyen döntéseket felten-
ni nemcsak felesleges, de aljas 
dolog is, ha összekötjük politikai 
oldalakkal: Európában biztosan 
csak pár elvakult radikális szeret-
ne bármiféle háborút, de való-
színűleg még az orosz társadalom 
nagy része is jobban szeretné, ha 

országa vezetése nem gyilkolna válogatás nélkül ukránokat. Akkor 
miért is ez a Fidesz nagy kérdése, miért csinál úgy, mintha az Euró-
pai Parlamentben (gúnynevén: Brüsszel) épp világháború kitörésén 
törnék a fejüket a gonoszok? Nos, azért, mert kitalált ellenfelek ellen 
egyszerűen jobb küzdeni. A migrációt két ciklus alatt ellőtték, mint 
életmódunk alapjait fenyegető veszélyt, afelett pedig már csak ez van, 
hiszen a tétet emelni kell. Ha elképzeljük, hogy valakik egy titokzatos 
frontra vezényelnék a gyerekeinket, akkor nem foglalkozunk azokkal 
a problémákkal, amiknek megoldása valójában a politika feladata 
lenne: a végeláthatatlan kórházi várólistákkral, a megalázóan kevés 
álláskeresési járadékkal egy gazdasági válság közepén, a szennyező 
akkumulátorgyárakkal és az ész nélkül köréjük épített munkásszállók-
kal. Ezek bonyolult kérdések, nem is olyan könnyű feltenni őket, mint 
a háborúsat, mégis ezek azok a dolgok, amiknek valós hatása van az 
életünkre. Ha viszont belemegyünk a szellemi polgárháborúba, akkor 
igaza lesz a haszontalan politikai tanácsadóknak, akik kitalálták ezt a 
kampányt is: végül is valamilyen formában tényleg a háborúra sza-
vaztunk.
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Önkormányzati hírek

Február végén országos botrányhoz veze-
tett, amikor kiderült, a gödi Samsung-gyár 
2019 és 2022 között rendkívül nagy meny-
nyiségű, 88 tonna mérgező hatású oldó-
szert bocsátott ki a levegőbe a légszeny-
nyezettségi adatok szerint. A káros anyagok 
kibocsátása jóval a határérték felett volt, a 
2021-ben a levegőbe került 81,4 tonna, 
vízben nagyon jól oldódó NMP a gyár által 
kibocsátott jelentős mennyiségű vízgőzzel, 
illetve a csapadékkal együtt nagy távolsá-
gokba is eljuthatott.

A kormány és a kormányzó párt részéről 
se országosan, se helyi szinten nem történt 
semmiféle lépés, miközben például a Göd-
től negyed órára lévő Vác lakosai is joggal 
aggódtak. Emiatt többek közt a Matkovich 
Ilona polgármester által rendezett áprilisi 
lakossági fórumon is felmerült az igény, 
hogy legalább valami hiteles mérőeszközre 
lenne szükség, ha már hivatalos tájékozta-
tásra nem lehet számítani. “A Váci Polgár-
mesteri Hivatal Környezet- és Természetvé-
delmi Irodája már az első aggasztó hírek 

Saját megoldással az 
akkugyár mérgezése ellen

érkezésekor megtette a szükséges lépése-
ket a vízminőség és a közlekedés miatt is 
keletkező porszennyezés ellenőrzésére” – 
mondta lapunknak a városveeztő.

Az önkormányzat május 27-én négy mé-
rőállomást helyzett ki: egy-egy pormérőt a 
Városi sportcsarnok, illetve a Múvelődési ház 
elő, illetve a Városházára és Václigetre egy-
egy csapadékmérőt. Miután megszületett a 
feladat, az iroda dolgozói újabb akadállyal 
szembesültek: árajánlatok keresésekor, ki-
derült, hogy a NMP kimutatására egyszerűen 
nincs Magyarországon akkreditált módszer. 
A szennyező anyag kimutatása ugyanis idő-
járásfüggő, hiszen attól függően kerül eltérő 
légrétegekbe. Bár hivatalos módszer most 
sincs rá, de a váci szakemberek helyi megol-
dást találtak ki, amit jóváhagyott a szakma: 
a leesett csapadékot ellenőrzik, ugyanis az 
NMP nagyon jól oldódik vízben, és az eső 
a teljes légréteget átmossa. Ezek után a le-
hullott csapadékot vizsgálva lehet kideríte-
ni, pontosan mennyi mérgező anyag került 
gödi gyárból a levegőbe. 

Az önkormányzat két szakembere ál-
tal kitalált megoldás azért is kellett, mert 
a kifejezetten az akkumulátorgyártáshoz 
használt NMP tényleg nagyon veszélyes. 
Erről talán az mond el a legtöbbet, hogy az 
Európai Unióban idén már be is tiltották a 
használatát, ami azt jelenti, hogy jövőre el 
kell kezdeni más oldószerrel kísérletezni. 
Addig sajnos csak a városvezetéseken mú-
lik, figyel-e a lakói védelmére: a váci mé-
rőállomásokon felvett adat ugyanis akár a 
bíróságokon is megállja majd a helyét.

Fekő Ádám

A DDC Kft. és az önkormányzat támogatásá-
val születtek új Kolodko-szobrok, amelyek 
most - a gerillaszobrásztól megszokottaktól 

eltérően - egy beltéri kiállítás műtárgya-
iként kezdik meg figyelemfelkeltő élet-
útjukat. A Vácon élő kárpátaljai művész a 
cementgyár üzenetét megtestesítve most 
betonból és dunai szemétből készített cá-
pákat, amivel a környezettudatos magatar-
tásra, illetve a környezetszennyezés veszé-
lyeire kívánta felhívni a figyelmet.

Új termékével demonstrálja a fenntart-
ható fejlődést és a környezettudatos visel-
kedést. Az új beton lényege, hogy nem a 
hagyományos fosszilis tüzelőkkel égetik ki 
a cement alapanyagát, a klinkert, hanem 
többségében olyan már feleslegessé vált 
anyagokkal, amik egyébként a hulladékle-
rakókban végeznék használat utáni pálya-
futásukat.

A tárlatmegnyitón Kolodko Mihály 
beszélt a műalkotásairól és azokról a hol-
mikról és eszközökről, amikhez kötődik és 

Környezetbarát betonból és Környezetbarát betonból és 
hulladékokból készültek a cápákhulladékokból készültek a cápák

amelyek most az új kontextus révén szintén 
kiállítási tárgyakká váltak.

A Pannónia Ház udvarán zenei előadá-
sokkal folytatódott a tárlatavató, ahol a vá-
ros polgármestere felszólalt, aki elmondta: 
szerencsés a város, hogy itt talált otthont a 
gerillaszobrász, aki általában mini plaszti-
káival, minden felhajtás nélkül, lepi meg 
a település lakóit. Kiemelte, a környezetvé-
delem egy olyan fontos téma, ami a saját 
műfajából is képes volt kimozdítani Kolod-
kó Mihályt, aki általában nem rendez kiál-
lításokat.

"Mindenki tudja róla, hogy rejtőzködő 
művész, ami annyit jelent, hogy kiállításo-
kat kevésbé állít fel, hanem sokkal inkább 
a szobrait kell megkeresni a különböző 
helyszíneken. Budapest után, talán nálunk 
van a legtöbb szobra, ha jól tudom. Nagyon 
büszkék vagyunk rá, hogy városunkat vá-
lasztotta lakóhelyének " - emelte ki Matko-
vich Ilona.

A Kolodko-tárlatot december 8-ig lehet 
megtekinteni a főtéri Panónnia házban, 
utána már valahol a váci Duna-parton kell 
megkeresni a gerillaszobrász cápáit.
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Önkormányzati hírek

A jelenlegi váci városvezetés több mint né-
gyesztendős működése során folyamatosan 
elsőrendű célként jelölte meg a jövő nem-
zedékének komfortérzetét javító, oktatásuk, 
nevelésük színvonalának emelését elősegítő 
döntések meghozatalát és végrehajtását.

A gyermekintézmények felújításának, 
fejlesztésének prioritása mellett természe-
tesen fókuszba kerültek azok az intézkedé-
sek is, melyek a gyermekvédelem aktuális 
problémáinak megoldására születtek. Ezek 
átfogó áttekintése, a felmerülő gondok keze-
lése és megnyugtató rendezése érdekében 
szervezte meg Vác Város Önkormányzata a 
Váci Humán Szolgáltató Központtal közösen 

lebonyolított kerekasztal konferencia három-
részes sorozatát.

Mint azt az első ilyen beszélgetés előtt 
Matkovich Ilona elmondta: az önkormányzat 
feladata a szakmai háttér és az infrastruktú-
ra megteremtése. A polgármester kiemelte, 
hogy mivel az utóbbi időben fókuszba került 
a gyerekek védelme, ezért fontos, hogy a 
problémákról beszéljenek és megoldásokat 
keressenek azokra.

A rendezvényeken részt vett Inotay Ger-
gely alpolgármester is, aki bekapcsolódott 
a szakmai munkába, és mint korábbi peda-
gógus osztotta meg tapasztalatait. A három 
alkalom közül a sorozat nyitó napjára a gyer-

mekvédelmi területen dolgozó helyi szak-
emberek kaptak meghívást, akik nem csak 
a problémákat igyekeztek feltárni, hanem 
közös megoldásokat is kerestek az előttük 
álló feladatokra.

A második összejövetelen a helyi civil 
szervezetek és az egyházak képviselői mond-
hatták el tapasztalataikat, majd a harmadik, 
záró találkozón már a korábbi résztvevők 
egy közös munkamegbeszélésen is megvi-
tathatták az elkövetkező idők legfontosabb 
teendőit.

A rendezvénysorozat zárásaként Matkovi-
ch Ilona sikeresnek és a jövőben folytatan-
dónak mondta a rendezvényeket, egyben 
bejelentette, hogy a váci fiatalok érdekvédel-
me, elképzeléseik megvalósítása érdekében 
hamarosan megalakul a Váci Ifjúsági Tanács.

Vicsek Ferenc

Fókuszban a gyermekvédelem

1993-ban indult útjára az első Váci Világi 
Vigalom, amely azóta a Dunakanyar egyik 
legimpozánsabb nyári eseményévé nőtte 
ki magát. Idén ismét vár mindenkit Duna-
kanyar legnagyobb ingyenes fesztiválja.

Két nyitó esemény csalogatja a közönsé-
get: a péntek délutáni zenés, táncos főtéri 
forgatag, valamint a Vox Humana Énekkar 
és a Vác Civitas Szimfonikus Zenekar közös 
hangversenye. A három nap zenei fellépői 
között megtalálható: Majka, Tankcsapda, 
Bagossy Brothers Company, Manuel, Deák 
Bill Gyula, Szabó Balázs Bandája, Sárik Pé-
ter Trió & Falusi Mariann, ManGoRise, Ma-
kám40, Cimbaliband & Talamba.

Egy fesztivál fontos szereplői a csalá-
dok, a gyermekek. Nekik is számos elfog-
laltságot kínál a vigalom: lesz bábjáték, 
koncert, kézműveskedés, játszóház, gladi-
átor és kutyás bemutató.

A templomi helyszínek különleges 

Impozáns kínálattal vár mindenkit a 
Dunakanyar legnagyobb fesztiválja

A közlekedést segítő, parkolóhiányt or-
vosló, járófelületet megújító és növény-
telepítő fejlesztések történtek az elmúlt 
hetekben Alsóváros több pontján.

A terület egyik legforgalmasabb köz-
lekedési útvonalán, a Kölcsey utcában a 
korábban kiszélesített útburkolat jelzé-
seit tették egyértelművé, miután Makrai 
Zsolt (képünkön) közlekedésmérnök, a 
gazdasági bizottság tagja jelezte az ezzel 
kapcsolatos gondokat. Ugyanitt Matkovi-
ch Ilona, Ferjancsics László és Makrai Zsolt 

közösen az újonnan létesített parkolóknál 
az előkészített fagödrökbe facsemetéket 
ültettek be.

De újültetésű fákkal gazdagodott a 
Rádi úti lakótelep is, ahová Ferjancsics 
alpolgármester a helyi fideszes tulajdon-
ban lévő médium, a Vác Online valótlan 
tartalmú írása után megítélt büntetési 
összegből vásárolt vörös díszszilva cse-
metéket. A Rádi úti lakótelepen ezen felül 
nemrég a teljes gyöngykavicsos borítást 
kicserélték.

Földváry lakótelep: szélesebb Földváry lakótelep: szélesebb 
út, plusz parkolók fákkalút, plusz parkolók fákkal

atmoszférát teremtenek a komolyzenei 
koncerteknek. A fesztivál vendége a Szent 
Cecília kórus, dr. Bednarik Anasztázia or-
gonaművész, a Vox Humana Énekkar, La-
chegyi Imre és családja, valamint Hortus 
M. Singers.

A városban található kiállítóhelyek szí-
nes, változatos tárlatokat sorakoztatnak 
fel: tárt kapukkal várja a látogatókat a 
Sajdik Gyűjtemény, a Tragor Ignác Múze-
um, a Madách Imre Művelődési Központ 
és számos magángaléria is. Kiemelkedik 
közülük a főtéren található Elefántos Ház, 
ahol „A Reneszánsz Sárkány Éve – Báthory 
Miklós és kora című kiállítás tekinthető 
meg.

A kísérőprogramok keretében az ér-
deklődők végigsétálhatnak a kézművesek 
utcáján, mesterek fortélyait leshetik meg, 
finom ételeket, hűsítő italokat fogyaszt-
hatnak a vendéglátósok során egészen a 
gasztroudvarig.
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Közéleti hírek

Leszedték több plakátját is az Összefo-
gás Vácért deákvári képviselőjelötjének, 
aki a kormánypárti Mokánszky Zoltánnal 
szemben indul az önkormányzati válasz-
tásokon. Vámos Edit arra szólította fel 

politikai vetélytársait, hogy tartsák be a 
választás szabályait, és ne a másik kam-
pányanyagainak a rongálásával akarja-
nak politikai előnyhöz jutni.

„Az ajánlások többségét itt, a deákvá-

Furcsa anomáliák Vácon – Eltűntek Furcsa anomáliák Vácon – Eltűntek 
az ellenzéki képviselő plakátjaiaz ellenzéki képviselő plakátjai

ri Lidl mellett szedtem össze, ahol előző 
alkalommal április végén családi össze-
fogással szereltük fel kampánytábláimat, 
melyek - nagy meglepetésemre -  május 
elejére eltűntek, és helyettük a helyi 
képviselő, Mokánszky Zoltán plakátjai 
kerültek fel. Ez több helyen olyan módon 
is megtörtént, hogy lecsúsztatták a pla-
kátjaimat, fölé pedig Mokánszky Zoltán 
képviselő táblái kerültek.”

A deákvári áruház körül is tűntek el 
a kormánypárti Mokánszky Zoltán kihí-
vójának, Vámos Editnek, az Összefogás 
Vácért 2024 egyesület jelöltjének a pla-
kátjai. Ezen a területen így egyelőre szin-
te csak a KDNP-s képviselőjelölt és a fi-
deszes polgármesterjelölt fotóival lehet 
találkozni. Az ellenzéki képviselőjelölt a 
tisztességes választás szabályainak be-
tartására szólította fel az elkövetőket.

„Ezúton szeretném felszólítani poli-
tikai versenytársaimat, hogy tartsák be 
a fair play-szabályokat, ugyanis tényleg 
nagyon igyekeztem, hogy sehol sem-
milyen táblát el ne mozdítsak, oda ne 
tegyek semmit, ahol már egy vetély-
társamnak fenn van a táblája, tehát azt 
gondolom, ezt mindenkinek be kellene 
tartani.”

Kampányplakátok rongálása esetén 
szabálysértés keretében jár el a rend-
őrség, azok eltulajdonítása pedig lopás 
vétségének számít a magyar jogrend 
szerint.

Hiába hangoztatják a fideszes politiku-
sok, hogy Vácon szájzár van és diktatúra, 
úgy tűnik, hogy ők maguk cáfolnak rá a 
vádakra. Pető Tibor volt fideszes alpol-
gármester teraszos vendéglőt visz egy 
önkormányzati bérleményben, de Turi 
Balázs (a Fidesz Földváry lakótelepi kép-
viselőjelöltje) is bérli a várostól az egyik 
főtéri ingatlant, a volt Pikmajer üzletet, 
amit sokan egykori Keravillként is ismer-
hetnek.

Míg Pető hátralékosan ugyan, de tel-
jesíti önkormányzatnak tett vállalását, 
a képviselőségre aspiráló Turiról nem 
mondható el ugyanez. 2021 márciusá-
ban vette bérbe az ingatlant az általa ügy-
vezetett kft., azt vállalva, hogy felújítják 
az épület homlokzatát. Eltelt több mint 
három év, de a Turi által bérelt ingatlan 
az egyik legelhanyagoltabb épület  a fő-
téren - az ígéretből semmi nem teljesült.

Egy dokumentum alapján Turi azt ál-
lította, hogy a Váci Városfejlesztő leállít-
tatta a felújítást, csakhogy ezt Turi nem 
tudta alátámasztani semmivel, a kijelen-
tésében pedig még az sem zavarta, hogy 
erre a városi cégnek nincs is jogköre vagy 
felhatalmazása.

Három éve elvállalta, de még Három éve elvállalta, de még 
mindig nem újította fel a mindig nem újította fel a 
Pikmajer homlokzatát Turi BalázsPikmajer homlokzatát Turi Balázs
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Teljes hosszában felújították a kisváci Hor-
gász köz úttestjét. A Kőhíd lakópark mögötti 
zöldterületen az utóbbi évtizedben nagyon 
sokan kezdtek magánerős építkezésbe, 
így egyre többen laknak életvitelszerűen 

ebben a városrészben. A Horgász köz reno-
válása része annak a tavaszi külterületi út-
felújítási csomagnak, amelynek keretében 
harminc hasonló szakaszt tesz rendbe az 
önkormányzat.

Máriaudvar külterületi, de lakott részének leg-
hosszabb és legforgalmasabb utcája a Jégvirág 
utca. Az önkormányzat korábban már többször 
is megszóratta bazalt kővel, amelyet évről-évre 
pótoltak.

„A korábbi kőszórásnak köszönhetően az 
utca már láthatóan magasabban volt, mint a 
telkek. Ezért most azt a karbantartási menetet 
választottuk, hogy leszedettünk a felületéből és 
egy mészkő alapú, kisszemcseméretű követ pró-
báltunk úgy belehengerelni, hogy egy stabil, jól 
járható útfelület képződjön” – mondta Kiss Zsolt 
alpolgármester, a körzet képviselője. Hozzátette: 
ez a munka csak átmeneti megoldást jelent a 
problémára, ezért rendszeresen karban kell tarta-
ni a Jégvirág utcát is, hasonlóan a többi kőszórt 
úthoz. Alapvető problémája ezeknek az utaknak, 
hogy nem rendelkeznek vízelvezetéssel.

Vác külterületi útjainak nagy része földút, me-
lyeknek a karbantartása nagy terhet ró a városra, 
hiszen folyamatos munkát igényelnek. Több ton-
na kő, rengeteg gépóra és mégtöbb kézierő kell 

Kiss Zsolt: fontos, hogy járható 
utakat teremtsünk Vácon

Teljes hosszában felújították a 
kisváci Horgász köz úttestjét

„Vácnak az északi területén készülnek el 
azok a kőszórásos utak, amelyek belekerül-
tek a városi útfejlesztési programnak ebbe 
a szakaszába. Ebben a szakaszban 33 utat 
újítunk fel, kőszórt utakat, belterületi és 
külterületi utakat. Ezek az utak tulajdon-
képpen arra készülnek, hogy egy részük 
szilárd burkolatot kaphasson a következő 
ciklusban” – tette hozzá Matkovich Ilona 
városvezető.

Kisvác feletti területen ellenőrzi az út-
felúíjítási munkát a körzet képviselője, Ká-
szonyi Károly, akit a polgármester Matkovi-
ch Ilona is elkísért. Az egykori külterületen 
a Kőhíd lakópark felett is egyre több a ma-
gánerős építkezés, ezért itt is fokozott igény 
jelentkezik a közlekedési infrastruktúra ren-
dezésére.  Két hete ugyanebben a városrész-
ben a Tópart utcát újították fel másfélmillió 
forintból - emlékeztetett Kászonyi Károly.

„A Horgász köz az itt lakók kérésére tel-
jesen megújul. Köszönet a Városfejlesztő 
Kft. dolgozóinak és munkatársainak az itt 
elvégzett munkáért.”

A választókerületek közül az egyes ren-
delkezik a legnagyobb területtel, ezen 
belül pedig ebben a ciklusban a Kőhíd 
lakópark környezetének a fejlesztésére 
fordították a legtöbbet. Nemrég 6 millió 
forintból telepítettek sebességlassító me-
netdinamikai küszöböket, s esőcsapadék 
átereszeket takarítottak ki, legutóbb pedig 
az ott élők igényeit kiszolgálva, egy modern 
fedett buszmegálló is megépült.

ahhoz, hogy járhatóak legyenek ezek az utak. 
„Fontosnak tartom, hogy évről-évre folyama-

tosan anyagpótlással, a megfelelő gépparkkal 
és munkaórával járható utakat teremtsünk Vá-
con” – mondta végezetül Kiss Zsolt.
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A május 15-én megtartott képviselőtestületi 
ülésen elfogadták az előző év költségveté-
sének végrehajtásáról szóló beszámolót. Az 
anyaghoz dr. Tóth Kálmánné könyvvizsgáló 

fűzött támogató véleményt. Az auditáló szak-
ember egyben elbúcsúzott a hosszú éveken át 
végzett váci feladatától. Munkáját a jelenlévők 
nagy tapssal ismerték el.

A tényeket, adatokat tartalmazó rendeletet 
csak a két jelenlevő kormánypárti képviselő 
– Pető Csilla és Mokánszky Zoltán – nem sza-
vazta meg.

Az alábbiakban a zárszámadás legfonto-
sabb közérdekű adatait ismertetjük. (Zárójel-
ben az előző városvezetés utolsó teljes évének 
hasonló adatai.)

– Működési bevételek: 10 milliárd 719 
millió 186 ezer Ft (6 milliárd 120 millió 468 
ezer Ft)

– Felhalmozási bevételek: 620 millió 592 
ezer Ft (679 millió 194 ezer Ft)

– Felújítási kiadások: 667 millió 659 ezer FT 
(8 millió 939 ezer Ft) – a különbség 74-szeres!

– Beruházási kiadások: 832 millió 630 ezer 

Zárszámadás után: 
eredményes évet zárt városunk 

Ft (118 millió 433 ezer Ft) – az eltérés 7-szeres!
– Költségvetési szervek beruházási kiadása: 

85 millió 734 ezer Ft (69 millió 79 ezer Ft)
– Az önkormányzat mérleg főösszege: 24 

milliárd 422 millió 585 ezer Ft (20 milliárd 
637 millió 460 ezer Ft)

– Ingatlanok év végi értéke: 26 milliárd 710 
millió 822 ezer Ft (24 milliárd 760 millió 530 
Ft) – a különbség közel 2 milliárd Ft!

 – Az ingatlanok bruttó értéke 2023-ban 1 
milliárd 578 millió 869 ezer Ft-tal nőtt (2018-
as növekedés 294 millió 967 ezer Ft) – az idei 
növekedés 5-szöröse a 2018-asnak!

Az önkormányzat 2023-as költségveté-
si főösszege az eredeti 11,1 milliárdról az 
év végére közel 14,4 milliárdra növekedett. 
Önkormányzati szinten 1 milliárd 982 millió 
648 ezer Ft maradvány keletkezett 2023-ban 
(2018-ban: 539 millió 836 ezer Ft).

A költségvetési elszámolási egyenleg to-
vábbra is jelentős pluszt mutat: május elején 
meghaladta a 248 millió forintot. Mellette 
még további 900 millió forintnyi lekötött be-
téttel is rendelkezik az önkormányzat. (A 2019. 
május 9-i bankszámla-egyenleg: mínusz 86 
millió 800 ezer Ft volt.)

Május 25-én rövid köszöntőt követően a polgár-
mester és a családi napon résztvevő képviselők 
vágták át a nemzeti színű szalagot, ezzel átadva 
a régóta nagyon rossz állapotban lévő Deákvári 
főtér teljesen felújított szakaszát.

A körzet képviselője, Molnár Nándor emlé-
keztetett a Deákvári főtér elhúzódó munkálata-
inak okaira.

A közbeszerzési eljárás lefolytatása után – 
2023. október 25-én – a kiválasztott kivitelező 
átvette a munkaterületet: a Deákvári főút Gom-
bási út és Lehár Ferenc út közötti szakaszát. A 
vállalkozó és az Önkormányzat által megbízott 
műszaki ellenőr úgy döntött, hogy 11.02. nap-
ján elkezdi a munkát. A befejezés időpontja a ki-
vitelező által benyújtott ütemterv szerint 2023. 
december 7. lett volna.

A DMRV Zrt. megállapította a nem várt mély-
ségben – kb. 70 cm-rel a felszín alatt – található 
vízvezeték hibáját. A munka megkezdése után 
vízszivárgást észleltek és erről a DMRV illeté-
kesét értesítették, aki a szükséges feltárások 
elvégzése után a további munkavégzést 11.09. 
napján leállította. A földművek építésére vonat-
kozó jogszabályok tárgyév 11.15. és a következő 
év 03.15. között a közművezetékek kivételével 
megtiltják a munkavégzést, így a kivitelezés 
megállt, és a DMRV alvállalkozója elvégezte az 

ivóvízhálózat gerincének és a bekötővezetékek-
nek a cseréjét.  A lakossági ivóvízellátás biztosí-
tását veszélyeztető haváriahelyzetben a DMRV 
Zrt. a feltárt azbesztvezeték rossz állapota miatt 
a teljes felbontott szakaszon megkezdte a víz-
vezeték azonnali cseréjét az érintett bekötőve-
zetékek cseréjével együtt, amivel 2024. január 
11-én végeztek. Ezalatt az altalaj átázott, nem 

lehetett folytatni a munkát az alkalmas geotech-
nikai és időjárási viszonyok beálltáig. A munka-
árkokat ideiglenesen betöltötték, aztán várták a 
konszolidációs időszak végét. 

Március 15 napjától a munkaárkokból a még 
nedves anyagot kitermelték, újra cserélték, tö-
mörítették, és mivel a mért értékek megfeleltek 
a vonatkozó előírásainak, ezért április elején el-
kezdődött az alépítmény építése. Helyére került 
a fagyvédő réteg és a burkolatalap. A kötelező 
technológiai idők eltelte után felkerült a kötő-
réteg, megtörtént az aknák szintbe emelése, és 
legvégül leterítették a két kopóréteget.

A tervezettnél tovább tartott, de végre elké-
szült a Deákvári főtér felújítása. Köszönjük a 
váciak, különösen a környéken lakók türelmét!

Elkészült a Deákvári főtér Elkészült a Deákvári főtér 
egy szakaszaegy szakasza
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Szombaton családi nappal ünnepelte 
125. születésnapját Deákvár. A művelő-
dési központ által szervezett egésznapos 
programsorozatot egy rövid időre ugyan 
megszakította egy heves zápor, de a 
résztvevők száma így is rekordot döntött. 
A koncerteken és a népszerű szórakoztató 
eseményeken való részvétel mellett a vá-
rosrész egyik legforgalmasabb útszaka-
szát, a teljes felújítást követően, szintén 
ezen a napon vehették használatba az 
autósok és a gyalogosok. 

A családi napot Rutkai Bori bandájá-
nak mesekoncertje indította. A népsze-

rű énekesnő perceken belül bevonta a 
gyerekeket is az előadásba, az egyórás 
műsor így végig interaktívan zajlott, 
közben a városközpont főtere megtelt a 
gyereknapra érkező családokkal. A KRESZ 
park rengeteg zöldfelülete között, kacs-
karingós utak vezetnek keresztül-kasul, 
ezek adtak teret az aszfaltrajzversenynek, 
amelyet a váci tánciskolák bemutatója 
követett. 

Később aztán a nap egyik legfontosabb 
eseménye következett: rövid köszöntőt 
követően a polgármester és a programon 
résztvevő képviselők vágták át a nemzeti 

Óriási érdeklődés volt a 
deákvári családi napon

színű szalagot, ezzel átadva a régóta na-
gyon rossz állapotban lévő Deákvári főtér 
teljesen felújított szakaszát.

Az ünnepélyes szalagátvágást BMX-be-
mutató követte, amelyet egy heves zápor 

kicsit lerövidített ugyan, de az Animal 
Cannibals koncertjére már ismét tele lett 
a tér. 18 órakor a Benisso X Hepi formáció 
szórakoztatta a fiatal közönséget, este pe-
dig utcabál zárta a napot a Hashtag Party 
Banddel. 
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Az elmúlt hetekben befejeződött a Csendes-
réti lakópark Árpa és Gabona utcájában a szo-
lár lámpatestek elhelyezése. Ezzel egy többe 
éve elindított fejlesztés végére értek – közöl-
te a helyszínen Kiss Zsolt, aki arról is beszélt, 
hogy hosszas egyeztetéseket követően sike-

rült elérni a lámpák telepítését a területen.
„Szerettük volna kipróbálni, hogy mit is 

jelent, hogyan működik a napelemmel üze-
melő közvilágítás. Ezen a területen sikerült 
ezt megvalósítanunk, és a kezdeti nehéz-
ségek ellenére úgy látjuk, hogy beváltak” – 

Átveszi az önkormányzat a 
Csendesréti lakópark útjainak 
és közvilágításának kezelését

Eredményközlő füzetet adott ki a váci 
önkormányzat, amelyben a 2019 és 
2023 közötti évek legfontosabb ered-
ményeit igyekeztek összegyűjteni. 
A koronavírus, a több milliárdos kor-
mányzati elvonások/megszorítások és 
a jegybankelnök által is kritizált kor-
mányzati gazdaságpolitika ellenére 
szép számmal készültek el olyan beru-
házások, amelyeket a 2010 és 2019 kö-
zötti Fidesz-KDNP-s városvezetés a jóval 
könnyebb gazdasági helyzet ellenére 
sem valósított meg.

Csak 2022-ben több pénzt költöttek 
Vác úthálózatára, mint az ő ciklusukat 
megelőző öt évben összesen. Megújult 
többek között a Budapesti főút legkri-
tikusabb szakasza, a Hold felszínére 
emlékeztető Rádi út, valamint a Zöldfa 
utca, számos kőszórt út karbantartása 
folyamatos – mindezt annak ellené-

re tették, hogy az öt évük alatt Rétvári 
Bence kormánya annyi pénzt vont el 
Váctól, hogy abból gyakorlatilag az ösz-
szes külterületi úton minőségi váltást 
lehetett volna elérni.

Rengeteg energetikai beruházás 
valósult meg, ami az olcsóbb városüze-
meltetést teszi lehetővé. Bölcsődék, 
óvodák korszerűsítése történt meg, az 
így megspórolt pénzt pedig további fej-
lesztésekre lehet fordítani. A városüze-
meltetés területén is a költséghaté-
konyság volt a jellemző - bérlés helyett 
saját eszközök beszerzése történt meg, 
amelyekkel szintén olcsóbban tudják 
karbantartani a városi zöldfelületeket.

Gyermekintézményi beruházásokra 
2020-2023 között 1 042 088 000 forin-
tot fordítottak, míg ez az összeg 2015 
és 2018 között, tehát az előző ciklusban 
összesen 29 926 000 forint volt.

Az elmúlt évek mérlege

mondta a körzet képviselőjeként is dolgozó 
alpolgármester. 

Most, hogy elkészült a terület közvilágí-
tása, az utak pedig aszfaltburkolatot kaptak, 
elhárult minden akadály az elől, hogy az ön-
kormányzat átvegye, és a jövőben a kezelé-
süket, karbantartásukat is elvégezze.

„Bízom benne, hogy ezt a munkát, ame-
lyet itt megkezdtünk, ugyanúgy a Kastélyli-
get lakóparkban is meg tudjuk valósítani. Az 
utak és a közvilágítás elkészülése után, az 
önkormányzat ezeket is átveszi majd” – tette 
hozzá Kiss Zsolt, aki folytatja az egyeztetése-
ket a terület tulajdonosaival és az ide beköl-
töző lakókkal. 

Hirdetmény
Magyarország helyi önkormányzatairól szó-
ló 2011. évi CLXXXIX. tv. 51. §-a alapján az 
alábbi tájékoztatást adom:

Vác Város Önkormányzat Képviselő-testü-
lete 2024. május 15.-i ülésén az alábbi ren-
deleteket alkotta:

- 13/2024.(V.15.) rendeletalkotás – a 
2023. évi költségvetés végrehajtásáról;

- 14/2024.(V.15.) rendeletmódosítás – 
Vác Város Önkormányzat 2024. évi költség-
vetésétről szóló 5/2024.(I.31.) rendeletről

A rendeletek Vác város honlapján, vala-
mint a Váci Polgármesteri Hivatal Jegyzői 
Kabinetének 128. sz. irodájában is megte-
kinthetők.

dr. Zsidel Szilvia s.k.
   jegyző
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Imre Zsolt, Fördős Attila és Gaspar Erika. Három 
emblematikus szereplője városunk közéleté-
nek. Két dolog is összeköti őket: a Fideszhez 
vagy a KDNP-hez kötődően végezték megbíza-
tásaikat, és most mind a hárman polgármester-
ként térnének vissza a váci közéletbe.

Imre Zsolt korábban volt önkormányzati 
képviselő és országgyűlési képviselő is. A vá-
rosi képviselő-testületben korabeli hírforrások 
alapján nem vett részt a testületi ülések és a 
bizottsági egyeztetések jelentős részén. A Vác 
és Környéke az egykori Naszály újságra hivat-
kozva írta azt, hogy a volt deákvári laktanyába 
menekülttábort szorgalmazó Imre Zsolt miatt 
volt olyan napra téve a bizottsági ülés, hogy az 
az álláshalmozó politikus parlamenti munkáját 
ne zavarja – ennek ellenére sem járt be, ugyan-
akkor a tiszteletdíjat felvette.

Imre Zsoltot csaknem két éve bízta meg a 
Fidesz azzal, készítse fel a váci szervezetet az ön-
kormányzati választásra. Munkáját a többszörös 

pervesztes Vác Online tulajdonosa – a képviselő-
jelöltként induló - Szabó Csaba és az „egyszerű-
en senkik vagytok” videóval elhíresült - szintén 
Imre Zsolt csapatában induló - Szádoczki Imre 
segítette. Fördős egykori alpolgármestere, a vá-
rosi pénzek hűtlen kezelésével meggyanúsított 
Mokánszky Zoltán is Imrééket választotta koráb-
bi főnöke helyett.

Fördős Attila 2010 és 2019 között vezette 
Vácot. Folyamatos belső feszültség jellemezte 
azt az időszakot. A váci Fidesz és a KDNP viszo-
nyát jól mutatja, hogy 2010-ben csak itt indul-
tak külön a kormánypártok az önkormányzati 
választáson. Nem lehet véletlen, hogy Fördős 
úgy döntött, elindul a választáson. Úgy tudjuk, 
hogy a volt polgármester munkáját nagy mér-
tékben hátráltatta az, hogy a „nyakára ültették” 
a Fideszt, és ez fokozhatta a revansvágyat.

Gaspar Erika a KDNP oldala alapján a párt 
tagja volt (korábbi számunkban tévesen állítot-
tuk, hogy a váci KDNP elnöke volt), Fördős Atti-

láék nevezték ki az egyik városi hivatal élére. A 
polgármesteri kampánya nem olyan látványos, 
mint Imre Zsolté vagy Fördős Attiláé, de úgy 
tudjuk, hogy komoly ambíciói vannak, hiszen 
polgármesterjelöltnek függetlenként, egyéni 
képviselőjelöltnek viszont már egy párt aspirán-
saként indul.

A váci kormánypártok soraiból úgy hírlik, 
hogy van egy másik komoly oka annak, hogy 
ennyi jelölt közül választhatnak a Fidesz-KDNP 
szavazói. A „régiek” közül többeknek nem tet-
szik a jelenlegi „primitív” irányvonal, a program-
nélküliség, de azt is többen kifogásolják, hogy 
Imre Zsolton kívül Szabó Csaba és Szádoczki 
Imre is meghatározó alakja a kormánypártok 
váci kommunikációjának, ami olyannyira mél-
tatlan a jobboldali értékrendnek, hogy sokszor 
inkább a gúny tárgyává teszi azt.

Egyszerűen senkik vagytok – 
a jelenlegi Fidesz-elnök ezzel verte ki 

először a biztosítékot
A 2018-as országgyűlési választás éjszaká-
ján került ki a Facebookra az azóta összesen 
milliós megtekintést elérő videó, amelyen a 
váci Fidesz prominensei középső ujjukat a ka-
merának mutatva üvöltik, hogy „Egyszerűen 
senkik vagytok, hej-hej!”. A videót másnapra 
levették, de addigra a Vácért Lokálpatrióta 
Egyesület lementette, hogy megmutassa, 
mit gondolnak a váci kormánypártiak a nem 
Fidesz-szavazókról. A Szádoczki Imre jelen-
legi Fidesz-elnök, Pető Tibor akkori fideszes 
alpolgármester és Bodonyi Béla fideszes vál-
lalkozó közreműködésével megvalósult előa-
dást később már azzal próbálták magyarázni, 
hogy igazából csak Rétvári egyik ellenfelének 
szólt – de ez a váci kormánypárti szimpatizán-
sok közül sem győzött meg túl sok embert.

Háromfelé repedt a Fidesz VáconHáromfelé repedt a Fidesz Vácon

Ebben a ciklusban jelentős felújításokon 
esett át a Burgundia utcai idősotthon, ami-
nek köszönhetően komfortosabbá és egész-
ségesebbé vált a bentlakásos ellátottak éle-
te – emelte ki Inotay Gergely. Egy fejlesztés 
révén a mosodai feladatokat is önállóan, 
épületen belül tudják megoldani, így gyor-
sabbá és lényegesen olcsóbbá vált ez a szol-
gáltatás – mondta a belvárosi képviselő.

A Covid-járvány kellős közepén, 2020 
tavaszán Matkovich Ilona polgármester 
vitt ózongenerátor fertőtlenítő gépeket az 
idősek otthonába. Már ekkor nyilvánvaló-
vá vált, hogy a Burgundia utcai intézmény 
felújítását nem lehet tovább odázni, annak 
állaga ugyanis az elmúlt évek alatt teljesen 
leromlott. 2023 nyarán a Burgundia utcai 
intézmény homlokzatánál meg is indult a 

felújítási kivitelezés.
„Kívül-belül felújítottuk gyakorlatilag az 

egész intézményt, homlokzati csere volt, 
de cserélték a nyílászárókat is, energetikai 

Inotay Gergely: „Most még fontosabb, 
hogy Vác idősebb lakosainak segítsünk”

felújítás részben ennek köszönhetően, vagy 
ennek a folyományaképpen, de bent a szo-
bákat is egyesével újította fel az intézmény. 
A folyosót és étkezőteret is rendbe hozták, 
Illetve a közösségi teret is teljesen felújítot-
ták. Tehát egy komplett felújítás történt itt” 
– szögezte le Inotay Gergely.

A váci idősotthonok jelentős összegeket 
fizettek ki külsős vállalkozónak az ágyne-
műk és a törülközők mosására és fertőtlení-
tésére. Tavaly tavasszal azonban egy újabb 
önkormányzati beruházásnak köszönhetően 
egy házi mosodát is felépítettek és elláttak 
gépekkel, aminek köszönhetően olcsóbb és 
rugalmasabb lett ez a szolgáltatás.

A Burgundia utcai idősek otthonában új 
demensterápiás módszereket is bevezettek, 
amyelért köszönet Szabados-Slezák Brigitta 
vezetőnek. Az intézmény egyik folyosóját 
például erdei ösvénnyé varázsolták a szak-
emberek, amivel ingergazdagabb lehetősé-
geket biztosítanak az idősek számára.
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Nem látja értelmét a vitának - erről Imre 
Zsolt beszélt a Magyar Narancs megke-
resésére. A Fidesz polgármesterjelöltje 
arról is beszélt a lapnak, szerinte minden 
jelentősebb fejlesztés a kormány érdeme 
Vácon, és győzelemre készülnek a június 
9-i önkormányzati választáson, ahol több 
szavazatot várnak a 2019-es számnál. 
Mint ismeretes, akkor a Fidesz előző váci 
vezetése vesztette el a választást, miután 
épp az Imre által valamiért csak a kor-
mánynak tulajdonított fejlesztések elma-
radását elégelte meg a város.

A vitából való kifarolást azzal indokolta 

Mokánszky Zoltán az egyetlen gyanúsított 
abban a hűtlen kezelési ügyben, amely a 
városnak 1,7 millió forintos kárt okozott. Az 
eljárást azonban a Vác és Környéke infor-
mációi szerint az ügyészség felfüggesztette, 
és közvetítői eljárást rendelt el. Az eljárás 
lényege, hogy Mokánszky Zoltánnak fél év 
alatt kell megegyeznie a sértettel,  azaz Vác 
Város Önkormányzatával.

Vác Város Önkormányzatát jelenleg Mat-
kovich Ilona polgármester képviseli, de ha a 
június 9-i választást Imre Zsolt nyeri, akkor 
Mokánszkynak saját párttársával kell meg-
egyezni az ügyben. Nem valószínű, hogy a 
kormánypárti polgármesterjelölt a büntető-

ügyben a legszigorúbb ítéletet szeretné sa-
ját emberére, még akkor sem, ha Mokánszky 
Vácot károsította meg milliós nagyságrend-
ben.

Mokánszky Zoltán 2019-ben, leváltása 
előtt nem sokkal emelte meg az önkormány-
zatnál dolgozó hölgyismerőse fizetését még 
alpolgármesterként. Ezt úgy tette, hogy erre 
akkor csak Fördős Attila polgármesternek 
lett volna jogosultsága, ráadásul a városi 
díszpecséttel (!) hitelesítette a havi százezer 
forintos emelést. A feljelentést egy belső 
vizsgálat után tette meg az a jelenlegi város-
vezetés.

Eszes Ádám

Imre Zsolt kihátrál a Imre Zsolt kihátrál a 
polgármester-jelölti vitábólpolgármester-jelölti vitából

a lap szerint: „nem hiszi, hogy érdemes 
vitatkozni, a választás nem vita alapján 
dől el, hanem a programokat lehet egy-
más mellé állítani, a választók pedig 
majd döntenek.” Matkovich Ilona a lap 
megkeresésére azt mondta, hogy vállal-
ná a vitát, hiszen büszke az elért eredmé-
nyekre:

„Mínuszos költségvetést vettünk át az 
elődeinktől, amit szívós, kemény munká-
val sikerült pluszba fordítani. Túlárazott, 
rossz szerződések sorát szüntettük meg, 
vizsgálatokat indítottunk korábbi visszás 
beruházásokkal kapcsolatban. A felelős 
gazdálkodásunknak köszönhetően egy-
re több és több forrást tudtunk a város 
fejlesztésére fordítani(...). Vác korábban 
lefelé tartó spirálban volt gazdasági és 
morális értelemben is. Innen fordítottuk 
meg a hajót”.

Megúszhatja a városi Megúszhatja a városi 
pénzek hűtlen kezelését pénzek hűtlen kezelését 
Mokánszky ZoltánMokánszky Zoltán

Szeretik a 
közpénzt
Az Orbán-kormány regnálása alatt, 
Imre Zsolt parlamenti képviselősé-
ge idején későbbi felesége, Kiss Edit 
cége gyanús körülmények között ju-
tott több milliós állami megbízáshoz. 
A cég akkor úgy pályázott, hogy csak 
ajánlatának leadása után hat nappal 
jegyezték be a cégbíróságon. A milliók 
elnyerésére az elhíresült Országimázs 
Központ hirdetett zárt pályázatot. Fur-
csa volt, hogy a másik két induló szinte 
szóról szóra ugyanazt a pályázatot adta 
be. Az ügyre csak a Fidesz-kormány le-
váltása után derült fény, de a fideszes 
Polt Péter legfőbb ügyész már akkor is 
hivatalban volt.

Szabó Csaba, a Fidelitas váci elnöke 
200 milliós állami támogatáshoz jutott. 
Ebből egy olyan munkát végzett el, 
amelyre a város nagyjából feleannyi-
ért kapott ajánlatot korábban. Azt nem 
tudni, hogy a kormány miért nem a 
gazdaságos megoldást támogatta a vá-
roson keresztül. Az viszont biztos, hogy 
Szabó a közpénzből milliós összeget 
juttatott egy fideszes vállalkozásnak: 
tízmillió forintot fizetett ki projektme-
nedzsmentre, de hiába kérdezték, azt 
nem árulta el, hogy kinek. Nem sok-
kal később Szabó megvette a fideszes 
propagandaoldal Vác Online kiadóját, 
amelynek a korábbi évben 50 milliós 
árbevétele volt.
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Cáfolná a Fidesz képviselőjelöltje, hogy 
munkásszállót építenének megválasztásuk 
esetén, és a tervezett Duna-híd forgalmát 
rávezetnék Vác belvárosára. Vigh Mihály az 
Összefogás Vácért képviselőinek videójára 
reagált, amelyben az érintett körzetek kép-
viselői tiltakoznak a Vácot érintő Fidesz-terv 
miatt: a kormánypártok terve a munkásszál-
ló építéséről és a Duna-híd forgalmának bel-
városba vezetéséről szól.

Vigh a videón mosolyogva mondja, hogy 
„itt nem fog megvalósulni sem az akkumu-
látorgyártás, sem a híd”. Ennek a kijelen-
tésnek viszont ellentmond, hogy a híddal 

kapcsolatos talajvizsgálat, próbafúrás zajlott 
a Fidesz-kormány megrendelésére az elmúlt 
hetekben éppen ott, ahol Vigh Mihály ta-
gadja, hogy híd épülne. Ráadásul a tervek 
szerint a Duna-korzó kellős közepére vezet-
nék be a túlparti főút forgalmát – utóbbiról 
látványterv is készült.

Vigh ezután munkásszálló ügyben pró-
bálja meg cáfolni a kormányoldalt ért váda-
kat. Azt régóta lehet tudni, hogy az egykori 
Karacs kollégium helyére munkásszállót 
építhet a tulajdonos. Vigh Mihály ezt azzal 
próbálta cáfolni, hogy Imre Zsolt nem épít-
het munkásszállót itt, mert az önkormányzat 

Váratlanul több száz dolgozót küldtek el 
pénteken egy dél-koreai cég iváncsai akku-
mulátorgyárából – tudta meg az RTL Híradó 
május közepén. Mint kiderült, 609 dolgozót, 
kizárólag kölcsönzött munkaerőt érint az 
intézkedés, mindnyájan külföldiek, egész 
pontosan Kirgizisztánból érkeztek. Ezek 
azok a munkások, akiknek elszállásolásáról 
a cégnek kell gondoskodnia az erre létreho-
zott munkásszállókon, ők pedig abban a tu-
datban érkeztek Magyarországra különféle, 
sokszor nagyon sötét módszerekkel dolgozó 
állásközvetítőn keresztül, hogy garantált a 
foglalkoztatásuk a következő időszakban, 

amikor bár távol a családjuktól, de legalább 
megkereshetik a Kirgizinsztánban magas-
nak számító fizetést. Ehhez képest az SK On 
Hungary Kft. akkugyára egyik napról a má-
sikra közölte velük, hogy mégsincs szükség 
a munkájukra, az ok pedig egyszerű: ke-
resletcsökkenés a gyár termékeire, tehát az 
akkumulátorokra. A felháborodott kirgizek 
búcsúzásul ürülékkel kenték be a gyár vécé-
jének a falát. 

A dühös vendégmunkások reakciójáról 
lehet vitatkozni, de azzal nem, hogy a fel-
háborodásuk várható volt: a magyar kor-
mány és az ide telepített, túlnyomó részt 

Féligazságokkal cáfolja a Féligazságokkal cáfolja a 
munkásszállós- és munkásszállós- és 
hídterveket a Fidesz jelöltjehídterveket a Fidesz jelöltje

eladta az épületet. Csakhogy az épületet 
Fördős Attila (Fidesz-KDNP) polgármester-
sége idején adta el a város gyanúsan olcsón 
egy Fidesz-közeli vállalkozónak. A jelenlegi 
tulajdonos, Herczeg Norbert a Magyar Na-
rancsnak beszélt arról, hogy a munkásszálló 
építéssel kapcsolatban egyelőre kivár, mert 
a jelenlegi városvezetés ellehetetleníti azt. 
Abban bízik, hogy leváltják a Matkovich Ilo-
na-féle városvezetést, akkor ugyanis egy, az 
akkumulátorgyártáshoz – és így a munkás-
szállókhoz is – barátságosabban álló vezetés 
már zöld utat adhatna a projektnek,  ezzel 
együtt a külföldi vendégmunkások Vácra 
költöztetésének.

Azt Vigh Mihály ugyanakkor nem cáfolta 
videójában, hogy megválasztásuk esetén a 
Fideszhez köthető gazdasági körök zöld utat 
kapnának a munkásszállók megépítéséhez. 
Erre utal az is, hogy a Fidesz képviselői az 
elmúlt években soha nem támogatták az 
Összefogás Vácért munkásszálló-építés el-
lehetetlenítéséről, megnehezítéséről szóló 
javaslatait.

Már az akku sem kellMár az akku sem kell
ázsiai hátterű akkugyártással utazó cégek 
is azzal kampányolnak, hogy ez a jövő tech-
nológiája, amire a teljes nemzetgazdaság 
épülhet. Ehhez képest 2023 utolsó három 
hónapjához képest 25 százalékos kereslet-
csökkenés volt a járműakkumulátorok pia-
cán. Erre a problémára már a magyar kor-
mány is felfigyelt, áprilisban Nagy Márton 
nemzetgazdasági miniszter egy EU-s támo-
gatási programot szorgalmazott. Egyelőre 
az európai konjunktúra talpra állásától és 
a még nem kiforrott gyártástechnológia 
javításán múlhat az iváncsai gyár jövője. 
Sokat számíthat ez a magyar gazdaságnak 
is, mivel már a hazai ipari teljesítményen 
is nyomot hagytak az elmúlt időszakban a 
húzóágazatnak várt akkumulátorgyártás  
nehézségei.

Iváncsa nem érinti a váciakat közvetle-
nül, de az akkugyártás nagyon is: a gödi 
Samsung-gyár már egy harmadik telepről 
gondolkodik, a súlyosan környezetkárosító 
anyagok földbe, vízbe és levegőbe bocsátá-
sa szinte ellenőrizhetetlen a laza szabályo-
zás miatt, ráadásul tömegével kell hozzájuk 
építeni a munkásszállókat, ilyenekre töb-
bek közt Vácon is mutatkozik szándék a kor-
mánypárt részéről. Annak ellenére bővíte-
nék tehát az üzemet, hogy épp úgy tűnik, a 
gyors felemelkedés után elkezdődik az ipar 
lassú visszaszorulása. Ha a nemzetközi ke-
reslet nem változik valahogy, akkor az iván-
csai eset biztosan nem lesz egyedi: a ven-
dégmunkásoknak egyik percről a másikra 
mondják majd meg, hogy mégsincs rájuk 
szükség, ők pedig furcsa körülmények közt 
ülhetnek a munkásszállókon várva sorsuk-
ra.  (Fotó forrása: SK ON HUNGARY)
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Az idei évben egészen rendhagyó módon 
ugyanazon a napon tartják az önkormány-
zati és az európai parlamenti választá-
sokat június 9-én. A kormány spórolásra 
hivatkozó döntése több szempontból is 
furcsa, hiszen ez a két választás az, ami-
nek a legkevesebb köze van egymáshoz: 
az egyik a helyi közösségek mindenna-
pi életének a megszervezéséről szól, az 
EP-választáson elvileg nagyszabású vízió-
kat adnak elő a pártok Európa jövőjéről és  
Magyarország helyéről ebben a jövőben. 
Bár Magyarországon a pártok hagyomá-
nyosan jó erőmérőnek fogják fel ezt a vá-
lasztást, valójában minden jel arra mutat, 
hogy egyre nagyobb tétje lesz annak, ki 
az a 21 ember, akit delegálunk Brüsszel-
be. Ez a 21 képviselői hely azok közt a 
pártok közt oszlik meg, akik a szavazatok 
legalább öt százalékát megszerzik. Való-
színűleg mindhárom választás közül ez 
a legigazságosabb, ugyanis a listát állító 
pártok arányosan részesülnek a képviselői 
helyekből. Ezek a helyek általában akkor 
hasznosulnak jól, ha egy politikai pártnak 
van pártcsaládja az EP-ben, enélkül kevés 
esély van ott lenni az igazán fontos dön-
téseknél. A jelenleg európai parlamenti 
képviselőket delegáló  magyar pártok kö-
zül a Fidesznek és a Jobbiknak nincs párt-

családja. Az előbbi hosszú távolodás után 
szakított a jobbközép Európai Néppárttal, 
és reményeik szerint a tőlük kicsit jobbra 
álló/ülő frakciók valamelyikébe ülhetnek 
majd be. Itt viszont probléma lehet a párt 
egyre nyíltabb oroszbarátsága. A Jobbik a 
szélsőjobbos múltja miatt került karantén-
ba tulajdonképpen megalakulása óta.

Sokáig úgy tűnt, hogy idén végképp 
semmi érdekesség nem lesz ebben: mióta 
ilyen választást tartanak, a Fidesz hagyo-
mányosan agyonnyeri magát rajta. 2019-

Európáról is szavazunkEurópáról is szavazunk
ben főleg az volt az izgalom oka, hogy a 
DK és a Momentum számokban is átvette 
az ellenzék vezetését. Hasonló felfordu-
lásra lehet számítani ezen a térfélen most 
is, ugyanis év elején megjelent a Nemzeti 
Együttműködés Rendszeréből év elején 
nagy hanggal kilépett Magyar Péter ti-
tokzatos pártja, a Tisza, ami a felmérések 
szerint jó eséllyel az egész ellenzék vezető 
erejévé is válhat júniusban. A leginkább 
centristának tűnő új erő óriási tömegeket 
tudott az utcára vinni meglepő módon 
Budapesten kívül is. Az viszont kérdéses, 
hogy kiktől vesz el főleg helyet: a legin-
kább mérvadónak mondható Medián má-
jus eleji felmérése szerint 24 százalékon 
áll a Tisza Párt listája, viszont mivel a Fi-
desz-KDNP-t 46-ra mérték, minden jel sze-
rint az eddigi ellenzék járt a legrosszabbul 
Magyar megjelenésével. A DK-MSZP-Pár-
beszéd listát ugyanez a cég 9 százalékra 
mérte, a viccpártból egyre komolyabb 
párttá váló MKKP-t hatra, a Momentumot 
ötre. Komoly bejutási esélye a szélső-
jobboldali Mi Hazánknak van még, őket 
a Medián 4 százalékra mérte, de az ilyen 
típusú pártok hagyományosan rosszabbul 
szerepelnek közvéleménykutatásokban. 
Az elemzők megegyezése szerint a Fidesz-
nek is van min aggódnia: ha valami foly-
tán beesne 40 százalék alá a kormánypárt, 
az azt mutatná, hogy tényleg tömegesen 
hagyták el őket a szavazóik.

Fekő Ádám

A Vác Városi Uszoda és Strandot üzemelte-
tő Váci Sport Nonprofit Kft. tájékoztatása 
szerint június elejétől látogatható az intéz-

mény szabadtéri strand része.
Mint azt jelezték, június 7-én pénteken 

lesz a strandnyitás, akkortól a bejárat a 

Nyit a strand Szentháromság tér felőli kapun történik, 
majd június 14-én pénteken pedig a 25 mé-
teres medence bezár – a két jelzett pénteki 
nap között a 25 méteres medence a Szent-
háromság téri bejáraton keresztül érhető el.

Az átállással egyidőben nem lesz belé-
pőár emelkedés, az eddigi árszabással üze-
mel majd a strand.

A nyitás után a strand látogatóit egy 
megszépült szabadtér várja. Az L-alakú me-
dence szezonra való felkészítése megtör-
tént és folyamatos a strand zöldterületeinek 
a gondozása. Az intézmény munkatársai 
színpompás virágokkal és zöld növények-
kel ültették be virágágyakat és a virágtartó 
edényeket.

Természetesen elvégezték a szükséges 
karbantartási munkálatokat és ellenőrzé-
seket, amelyek elengedhetetlen feltételei 
a nyári szezon megnyitásának. Lezajlott a 
betonelemek (napozóteraszok, padok, köz-
lekedők) magasnyomású tisztítása, az öltö-
zők, mosdók alapos takarítása.

A gyermek pancsolómedence mellett új 
zuhany is a vendégek rendelkezésére áll.
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A Vác és Környéke portál vette sorra azokat 
a helyszíneket Vácon, ahol jelenleg legin-
kább Matkovich Ilonán és az Összefogás 
Vácért frakcióján múlik, épül-e munkás-
szálló. A jelenlegi városvezetés határo-
zottan ellenzi ezeket, miközben a lap úgy 
tudja, az Imre Zsolt fideszes polgármes-
terjelölthöz kötődő gazdasági körök épít-
kezésekre készülnek. Ázsiában dél-koreai 
sajtóértesülések szerint már toborozzák 
a munkaerőt a tervezett gödi harmadik 
Samsung-üzembe annak ellenére, hogy az 
eddigiekről is kiderült, hogy nem felelnek 
meg a környezetvédelmi előírásoknak, és 
magzatkárosító anyaggal szennyezik a 
környéket. Mivel ezek az összeszerelő-üze-
mek nem túl magas fizetésekért a mun-
kaerőhiányos Magyarországra tömegével 

telepítenek egy egész más kultúrkörből 
érkezett ázsiai vendégmunkásokat, nekik 
építenének szállásokat. Eddig az alábbiak-
ról hallani:

 
KARACS TERÉZ KOLLÉGIUM

Az egykori kollégiumot a Fördős-éra ele-
jén az önkormányzat kihasználatlanságra 
hivatkozva zárta be. Gyanús körülmények 
között értékesítették – a becsült ár csak-

nem harmadáért vehették meg, végül egy 
Fideszhez köthető vállalkozóhoz került 
– még a kormánypárti vezetés alatt. Azzal 
számolhattak, hogy 2019 után majd meg-
változtatják az építési szabályzatot – ami 
alapján lényegében csak kollégium mű-
ködhet az épületben –, és akkor nem lesz 
gyanús a városi vagyon elkótyavetyélése. 
Nem jött össze, mert a váciak leváltották a 
Fideszt, a jelenlegi vezetés pedig nem mó-
dosít a szabályozáson, ugyanis nem akarja, 
hogy az épületből munkásszálló legyen.

FICE LEÁNYSZÁLLÓ (ALSÓVÁROSI
 VASÚTI MEGÁLLÓHELYNÉL)

Az egykori cérnagyár női munkásai laktak 
az épületben, amit a karacsos cég alakított 
volna át. Az üzem bezárásával egy ideig 

kihasználatlanul állt, majd jött a fideszes 
vállalkozó, aki a Magyar Narancsnak elis-
merte, hogy munkásszállóvá akarják alakí-
tani az épületet. Ezt a jelenlegi városveze-
tés megakadályozta, amelyre a beruházó a 
hetilapnak azt mondta:

„hogyha a mostani ellenzéki városveze-
tést leváltják, akkor az akkumulátorgyár-
táshoz barátibban hozzáálló kormánypárti 
kurzus kerülhet Vác élére."

A munkásszállókról A munkásszállókról 
dönthet a választás?dönthet a választás?

VOLT TUNGSRAM-GYÁR
A váci volt Tungsram gyár főépületében 
sem lehet kialakítani tömeges szállást, 
ameddig a jelenlegi városvezetés a helyén 
marad. Igaz, az épület kiválóan alkalmas 
lenne a külföldi vendégmunkások töme-
ges elszállásolására, ezért vehette meg 
2021-ben kirívóan olcsón egy kormány-
közeli vállalkozás. A cégnek a Tiborcz Ist-
ván barátjaként ismert Szivek Ferenc és a 
Mol-vezér Hernádi Zsolt is közvetett tulaj-
donosa.

DEÁKVÁRI LAKTANYA
Munkásszállós Imre Zsolt beszélt arról 
korábban, hogy az egykori deákvári lak-
tanya területére 500 külföldit lehetne 
befogadni. A terület azóta városi tulaj-
donban van, így szinte semmi akadálya 
nincs annak, hogy a fideszes Imre Zsolt 
hatalomra jutása esetén fideszes vállal-
kozók munkásszállókat építsenek ott.

VÁC PLAZA (ISKOLAVÁROS)
A Vác Pláza torzója a Tiborcz István üz-
lettársaként ismert Jellinek Dániel érde-
keltségében áll, tehát elég erőteljesen 
kötődik a Fideszhez. Ezt erősíti, hogy 
nemrég a beruházást segítő „rozsdaö-
vezeti” besorolást kapott a terület. A kor-
mánypártok már számtalanszor bebizo-
nyították (lásd: letelepedési kötvények, 
munkásszállók támogatása, multik 1000 
milliárdos nagyságrendű támogatása), 
hogy nekik a külföldi nagytőke az első, 
hiszen onnan tudják még tovább gazda-
gítani Orbán Viktor miniszterelnök kör-
nyezetét. Például olyan beruházásokkal, 
mint a Samsung-szennyvíz 30 milliárd 
forintos Vácra vezetése, amit Mészáros 
Lőrinc miniszterelnöki stróman vezényel-
hetett le. Imre Zsolték hatalomra jutása 
esetén tehát minden nagyobb városrész-
ben épülhetne egy munkásszálló – a má-
riaudvari volt orosz laktanyáról nem is 
beszélve. Mindenesetre az iskolavárosi 
torzón a napokban ismét folytatódtak a 
munkálatok.

NEM TÁMOGATTÁK A FIDESZESEK A 
MUNKÁSSZÁLLÓS KORLÁTOZÁSOKAT
A munkásszálló elképzeléseket  támaszt-
ja alá az, hogy az elmúlt években  ezt 
akadályozó önkormányzati szabályo-
kat többségében nem szavazták meg a 
testületben ülő fideszes képviselők, az 
Összefogás Vácért-frakció tagjai biztosí-
tották a kellő szavazatszámot. Az esetek 
többségében az újrainduló Pető Csilla 
és Mokánszky Zoltán sem támogatta a 
fideszes gazdasági érdekek ellen ható 
módosításokat. Sőt, egyikük sem támo-
gatta, hogy a munkásszállók utáni adó-
tétel emelésre kerüljön.
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Emberemlékezet óta nem várt akkora 
tömeg Vácon politikust, mint amekkora 
Magyar Pétert várta május 19-én a már-
cius 15. téren, ahova a pár hónapja még 
csak Varga Judit igazságügyi miniszter 
exférjeként, mostanra viszont az ellenzék 
legerősebb pártjának vezetőjeként ismert 
férfi a már emblematikus kisteherautó-
jával érkezett beszédet tartani nagyjából 
2500 embernek. Magyar a rendezvényén 
beszélt a Vácnak is jutott földesurakról, 
így a fideszes Rétvári Bencéről, a mérge-
ző akkumulátorgyárról a szomszédban. 
Magyar kiemelte, a propaganda egyál-
talán nem beszél ezekről a létező prob-
lémákról. “Mindenki kimegy az utcára, 
szerintem mindenki tudja, hogy épülnek 
akkumulátorgyárak, előbb-utóbb azzal is 
szembesülni fognak, hogy itt vannak ven-
dégmunkások is. Itt 1400, ha jól tudom, 
de Debrecenben 40000 jön, az elég látvá-
nyos lesz. Egy idő után a valóság kiderül. 
De talán most azt látjuk, hogy egyre több 
ember lát át a szitán” - mondta Magyar, 
hozzátéve, hogy az is lehet, hogy most 
sokalltak be az emberek a rogáni propa-
gandától.

Magyarnak erős véleménye van a gyá-
rakról: “Nemcsak arról van szó, hogy szeny-
nyező és veszélyeztetik a jövő generáció-
ját, hanem a matek sem jön ki: ezek kínai 
hitelből épült kínai beruházások, thaiföldi 
vagy vietnami vagy ukrán vendégmunká-
sok, sok hozzáadott értékük sincs. Ráadá-
sul olyan területekre teszik, ahol munka-
erőhiány van, a cégek 30-40 millió forintot 
kapnak munkavállalónként” - vázolta fel 
álláspontját a Tisza Párt EP-listavezetője. 

Magyar Péter saját bevallása szerint 

Magyar Péter: Magyar Péter: 
Egyre több Egyre több 
ember lát át a ember lát át a 
szitánszitán
centrista oldalt képvisel, a közvélemény-
kutatásokból pedig azt olvasta ki, hogy 
friss erőként már a Fidesztől is elvitt szava-
zókat. Úgy gondolja, a Fideszt csak akkor 
lehet leváltani, ha összejön egy nagy tömb 
vele szemben. “Ha június 9-én összejön, 
akkor úgy tudunk ráfordulni a 2026-os 
országgyűlési választásra, hogy a NER-t le 
lehet váltani.” A cégvezetőből frissen poli-
tikussá vált Magyar továbbra is tartja, hogy 
ehhez ő senkivel nem fog összefogni.
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Június 9-én tartják az EP-választással egy-
bekötött önkormányzati választást, ahol pol-
gármestert és önkormányzati képviselőket 
választanak országszerte. Vácon összesen 
hét polgármesterjelölt közül lehet válasz-
tani. Cikkünk írásakor az alábbi jelöltekre 
biztosan lehet szavazni, amennyiben nem 
lépnek vissza.

Természetesen újraindul Matkovich Ilo-
na. A polgármester a 2019-es helyzethez 
hasonlóan ezúttal is civil, illetve ellenzéki 
pártok támogatásával indul a győzelemért.

Matkovich Ilona valószínűleg legerő-
sebb kihívója a Fidesz-KDNP színeiben Imre 
Zsolt, de itt van érdekesség, hiszen a párt 
színeiben a Vácot 2010 és 2019 közt vezető 

Fördős Attila is indul, természetesen a párt 
formális támogatása nélkül, illetve nekifut a 
versenynek Gaspar Erika is. A kormánypárti 
jelöltek körüli furcsaságokkal külön írásban 
foglalkozunk ebben a hónapban.

A Mi Hazánk Rosta Zoltánt indítja, de itt 
is van érdekesség: Csereklye Krisztina, a párt 
korábbi váci elnöke a VVVE színeiben indul, 
miután több korábbi taggal együtt kikerült 
nem sokkal jelöltállítás előtt Toroczkai László 
pártjából.

A Jakab Péter-féle Nép Pártján polgármes-
terjelöltje az RTL korábbi valóságshow-jában 
Johnny gazdaként elhíresült Dodek Norbert. 
A jelölt Jakabék mellett a Váci Szívvel logóját 
is használja plakátjain.

A Matkovich Ilonát támogató lokálpat-
rióta szövetség mind a 10 körzetben állít 
jelöltet, ahogy a helyi ügyek helyett főleg 
háborús hazugságokkal kampányoló Fi-
desz-KDNP, a VVVE és a Mi Hazánk is. A Nép 
Pártján három egyéni körzetben sem indít 
képviselőjelöltet. Az 1. vk.-ban és a 6. vk.-
ban is megméretteti magát 1-1 független 
képviselőjelölt.

Kire szavazhatok? Kire szavazhatok? 
Így állnak az önkormányzati Így állnak az önkormányzati 
választás jelöltjeiválasztás jelöltjei

DODEK NORBERT  - Nép Pártján

Városépítő programom:
Környezetkímélő, magas hozzáértést igénylő beruházásokat keresnék és hoznék a városba.
Az önkormányzat működésében feszes gazdálkodásra törekednék.
A tragikus körülmények között működő SZTK felújítását kiemelten támogatnám.
Figyelmet fordítanék a pályázati munkákra.
Az infrastruktúra, a szilárd burkolatú utak és vízelvezetők építése komoly hiányosságot mu-
tat. A városfejlesztésben kiemelt prioritásaként kezelném ennek a hátránynak a ledolgozá-
sát.
A parkolási problémákra átfogó koncepció kidolgozása szükséges.
Fejleszteném a kisváci iskolavárost. Biztonságosabbá tenném a vonattól érkező diákok szá-
mára a 2-es főúton való átkelést.
A közbiztonság javítását kiemelt önkormányzati feladatnak tekinteném.
Az idegenforgalmat a konferencia-, kulturális és vallási turizmussal, az idegenforgalmi infra-
struktúra bővítésével fejleszteném.
Vác ezeréves történelme, gazdag kulturális öröksége és jelene feljogosítana minket arra, 
hogy bejelentkezzünk az „Európa Kulturális Fővárosa” címre.

DR: CSEREKLYE KRISZTINA - Vác Városért Választási Egyesület

Dr. Csereklye Krisztina a nevem, tősgyökeres, váci konzervatív családba születtem. Pártpoli-
tikai elvárásoktól mentesen, függetlenként indulok, mivel egyetlen pártot sem tartok hitel-
esnek a közéletben.
Három környezettudományi diplomával és tudományos fokozattal rendelkezem. Vác egyet-
len környezetpolitikus jelöltjeként elmondhatom, hogy önállóan is képes vagyok a kör-
nyezetvédelem, a hulladékgazdálkodás, valamint a településrendezés területén felmerülő 
problémákat kezelni. Megválasztásom esetén az alábbi pontokat helyezem előtérbe: Hulla-
dékgazdálkodási fejlesztés; Szennyezések laboreredményeinek feltárása, szakvélemények; 
Környezetgazdálkodási akcióterv kidolgozása; Parkolás fejlesztése, 2-es főút forgalmának 
szabályozása; Úthálózat fejlesztése, kerékpár utak bővítése; Bölcsődék, óvodák építése, ját-
szóterek újítása; Egészségügyi várólisták megszüntetése, orvosi rendelők korszerűsítése; 
Szociálisan rászorulók támogatási rendszerének kidolgozása; Folyamatos rendőri szolgá-
lat fokozása. Kérem, szavazatával támogassa a polgármesteri megválasztásomat, valamint 
mind a 10 körzetben a Vác Városért Választási Egyesület egyéni képviselő-jelöltjeit! 

ÖNÖKKEL ÖNÖKÉRT, EGY ÉLHETŐBB VÁCÉRT!



Váci Hírnök              17

Közéleti hírek

DR. ROSTA ZOLTÁN - Mi Hazánk

33 éve élek Vácon, ebben a csodálatos városban. Keresztény, katolikus családban nevelked-
tem. Az emberi létkérdéseknek Istennel való elengedhetetlen kapcsolata számomra megha-
tározó. 1988-ban a Vám- és Pénzügyőrségnél kezdtem el dolgozni. 1996-ban a Rendőrtiszti 
Főiskola vámigazgatási szakán szereztem diplomát, majd 2001-ben a Pécsi Janus Pannoni-
us Tudományegyetem Állam- és Jogtudományi Karán jogászként végeztem.
1996-tól a Vám- és Pénzügyőrség Pest-Fejér-Nógrád Megyei Parancsnokságának ellenőrzési 
osztályát vezettem, majd 2000-től az országos illetékességgel működő Ellenőrzési Parancs-
nokság osztályvezetőjeként a szakmai munka irányítója voltam.
2002-ben saját elhatározásból távoztam az egyenruhás testülettől, azóta saját cégemben 
dolgozom vám- és adótanácsadás területen. 2013. óta a devizahitelesek problémáit segí-
tem folyamatos tanácsadással.
1991-ben megnősültem, ekkor költöztem Vácra és azóta (kisebb megszakítással) itt élek a 
Naszály „lábánál”. Hat évig voltam a Váci Vízmű Sportegyesület elnöke, ahol a váci úszópa-
lánták fejlődését igyekeztünk támogatni társaimmal és az edzőkkel közösen.
Szívemen viselem a magyar nemzet ügyét. A Mi Hazánk Mozgalom felkérésére 2024. áprili-
sában elindultam az önkormányzati választáson Vác város polgármester-jelöltjeként, illetve 
a 10. sz. választókörzet képviselő-jelöltjeként.

FÖRDŐS ATTILA - Független

Szülővárosom Vác, 62 éve itt élek. Három tehetséges gyermekem, hét csodálatos unokám 
van. Végzettségem általános élelmiszeripari mérnök, felsőfokú mérlegképes könyvelő. Har-
mincéves önkormányzati tapasztalattal rendelkezem, kilenc évig a város polgármestere vol-
tam. Számos korábban eltervezett és megtervezett programom van:

- Ingyenes helyi tömegközlekedés Vác határain belül
- Parkolás teljes felülvizsgálata
- Valamennyi városüzemeltetési feladat visszaintegrálása a Főmérnökségbe
- Kisváci Dunaparton szabadstrand kialakítása
- Közbiztonság, közlekedési biztonság fejlesztése a rendőrséggel együttműködve
- Kosdi úti csomópontok rendezése (Lehár Ferenc út, Kórház)
- Tesco mögötti területek fejlesztése a tulajdonosokkal együttműködve
- Testvérvárosi kapcsolatok visszaépítése
- V4 fesztivál visszaintegrálása Vácra
- Kertmozi
- Fiatalok „főterezési” lehetőségének kialakítása
- Strandfejlesztés
Az itt élők kérésére, velük egyeztetve valósítanám meg a ránk váró feladatokat.

DR. GASPAR ERIKA - Független

1. Pártok befolyásolásától mentes, demokratikus önkormányzat kialakítása. Az önkormányzati 
autonómia visszaállítása oly módon, hogy nagyobb teret adunk a független képviselőknek. 
2. Ingatlaneladások megszüntetése. Az önkormányzati ingatlanok felülvizsgálata, hasznosítása a 
jelen intézményrendszer keretein belül.
3. Bérlakások használatának felülvizsgálata, méltányos eljárás, senkit ne tegyünk az utcára indo-
kolatlanul. Szükséglakások kialakítása rövid időszakra (pl. építkezések idejére). Családi erőszak 
elől menekült családok részére ideiglenes ”biztonságos ház” kialakítása.
4. Alpolgármesterek számának redukálása. Barátnők és „udvarhölgyek” alkalmazásának meg-
szüntetése.
5. Külterületektől befolyó adók elkülönített nyilvántartása. Ez az összeg csak a külterületek fej-
lesztésére legyen felhasználható (utak, közvilágítás).
6. Közlekedési lámpa elhelyezése az iskolaváros zebrájánál a 2. sz. főúton.
7. Parkolók bővítése (pl. Árpád Fejedelem Általános Iskola előtt).
8. Közbiztonság fokozása a polgárőrség támogatásával, lakosság bevonásával.
9. A közterület-felügyelők tevékenysége ne csak a parkolási bírságokra koncentrálódjon. Fontos a 
kutyatartás szabályainak ellenőrzése a kutyás balesetek megelőzése érdekében.
10. Ismét legyen elérhető a nyári napközi a fogyatékkal élő gyermeket nevelő családok részére.
11. Fokozottan foglalkozzunk a köztisztasággal, nem megengedhető, hogy 6 hónapig az utcákon 
állnak a falevelek.  
12. Próbajelleggel a svédasztalos étkezés bevezetése az iskolai menzán. 
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IMRE ZSOLT - Fidesz Magyar Polgári Szövetség-Kereszténydemokrata Néppárt

Imre Zsolt vagyok, a Fidesz-KDNP polgármesterjelöltje. 50 éve élek Vácon. Voltam pedagó-
gus, iskolaigazgató, országgyűlési és önkormányzati képviselő. Ismerem és szeretem Vácot. 
A megszerzett szakmai tudásommal és felkészültségemmel hiszem és tudom, hogy közösen 
jobbá tehetjük városunkat.
A váciak adójából fenntartott, a közszolgálatiságot nyomokban sem ismerő propaganda lap 
a Váci Hírnök összesen 1000 karaktert engedélyezett számomra, így hosszabb programbe-
mutatásba nem kezdenék. A közszolgálatiság jegyében Matkovich Ilonának címlap, 6 fotó 
és 12000 karakter jutott.
A programomat megtalálják a Facebook oldalamon. Ha még nem tették meg, akkor köves-
sék be a naprakész információkért!

Ha mégis egy mondatot ki kellene emelnem a kampányból, akkor az a leköszönő alpolgár-
mesternek, Inotay Gergelynek az igazságbeszéde lenne: „Senki se mondta, hogy Imre Zsolt 
fog itt, vagy bárhol máshol munkásszállót építeni.”

Ha valaki mást állít, állított, az hazudik!

Vácon változásra van szükség! Csak a Fidesz-KDNP jelöltjeire leadott szavazatok tudják el-
hozni a változást! Június 9-én mindenki szavazatára számítok!

MATKOVICH ILONA - Összefogás2024 Egyesület, Momentum, DK, Vácért 
Lokálpatrióta Egyesület, Mindenki Magyarországa Néppárt, SZAVAD Egyesület, 

Jobbik, MSZP, Párbeszéd Zöldek

Kedves Váciak!
Biztonság, nyugalom, jólét és rend. Ezek a legfontosabb értékek egy város életében. Öröm-
mel tudatom Önökkel, hogy az Összefogás Vácért 2024 választási szövetséggel ismét indu-
lunk június 9-én az önkormányzati választáson. 2019-ben változást ígértünk. Azt ígértük, 
hogy Vácot, a Dunakanyar barokk gyöngyszemét múltjához méltó fejlődési pályára állítjuk. 
A változás elkezdődött, és most arra kérjük Önöket, szavazatukkal támogassák, hogy foly-
tathassuk a megkezdett munkát. Nem megismételni szeretnénk az elmúlt öt évet, hanem 
meghaladni. Városbarát önkormányzatot, a sport- és a művészetek támogatását, megújuló 
úthálózatot, tiszta levegőt, a lakosság életkörülményeinek védelmét, békességet és bizton-
ságot ígértünk. Ezért dolgoztunk, és szeretnénk dolgozni továbbra is.  Vác újra él, újra szépül, 
lélegzik és fejlődik. Ezt a folyamatot szeretnénk megerősíteni a következő önkormányzati 
ciklusban. Meggyőződésem, hogy fel kell emelni a szavunkat a bizonyítottan egészségkáro-
sító akkumulátor ipar betelepítése ellen, a tömeges munkásszállók építése ellen, valamint 
azért, hogy a váci hídra vezető út ne a váci belvároson haladjon keresztül, hanem az eredeti 
útvonalon, Sződliget és Vác között, és hogy új kórházi szakrendelő épüljön. A békesség, tisz-
tesség és gondoskodás programját kínáljuk Önöknek. Köszönöm, ha június 9-én ismét meg-
tisztelnek a bizalmukkal, és rám, valamint az Összefogás Vácért 2024 csapatára szavaznak.

Június 9-én Európáról és Vácról és a megyei közgyűlésekről dönthetünk egyszerre. Európával pár oldallal 
arrébb foglalkozunk, lapunknak önkormányzati háttere miatt természetesen kicsit fontosabb az önkor-
mányzati választás, ahol vérmésrékletünktől függően ítéletet mondhatunk az elmúlt öt évről, de tulaj-
donképpen a kormány felé érzett elégedettségünket és elégedettségünket is kifejezhetjük ezen keresz-
tül. Közszolgálati funkcióink ellátásaképp minden jelöltnek megadtuk a lehetőséget a bemutatkozásra, 
a bemutatkozás természetesen saját döntés és nem kötelesség. Tartalmilag semmin nem változtattunk, 
egyedül annyi megkötéssel éltünk, hogy ezer karakter körüli hosszba bele kell férnie a bemutatkozásnak, 
akinél ez nem jött össze, ott figyelve a pontosságra, rövidítettünk. Pontosan tudjuk, hogy ezer karakter nem 
alkalmas arra, hogy teljes képet adjon egy politikus víziójáról, úgyhogy ezúttal is azt javasoljuk minden-
kinek, nézzen utána bátran az internet segítségével a neki szimpatikus vagy nem szimpatikus jelöltnek, 
hogy meggyőződésének megfelelően szavazhasson szavazókörében, aminek hollétéről postai úton min-
den magyar állapolgárt tájékoztattak hivatalos lakcímén. 
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Hirdetés

A Duna-Dráva Cement Kft. (DDC) évtizedek óta felelős, megbízható munkáltatóként mű-
ködik a baranyai és a váci régióban. A munkavállalók jóléte mellett fontos az is, hogy lehe-
tőséget biztosítsanak számukra ötleteik bemutatására és azok megvalósítására. Mindezt a 
környezetet szem előtt tartva. A vállalat ezen törekvéseit szakmai berkekben is elismerték.

A munkavállalók elégedettsége az elsődleges 
„Felelős munkáltatóként arra törekszünk, hogy a munkavállalók szívesen dolgozzanak a 

cégnél, és megőrizzék a testi és a lelki egészségüket.
Nagyvállalatként fontosnak tartjuk, hogy a munkavállalóink számára megteremtsük a 

munka-magánélet egyensúlyának fenntartásához szükséges feltételeket. Célunk, hogy a 
széles körű juttatásaink közül mindenki megtalálja azt, ami számára fontos és valóban mo-
tiváló.” – nyilatkozta Molnár Ivett, a DDC HR igazgatója.

A Német-Magyar Ipari és Kereskedelmi Kamara (DUIHK) a Megbízható Munkaadó pályá-
zat keretében olyan vállalatokat jutalmazott, amelyek példaértékű és megbízható módon 
gondoskodnak munkatársaik életkörülményeiről. A DDC által beküldött pályázati anyagot 
a bizottság pozitívan értékelte, így a vállalat a következő három évre elnyerte a Megbízható 
Munkaadó címet!

Ha a CIP beszélni tudna!
A DDC felismerte, hogy a gyárakban és üzemekben működő szakterületek legjobb ismerői maguk a munkavállalók. Éppen ezért vezették 

be az elmúlt években a CIP Programot – a FERLING PR-ügynökség támogatásával -, amelynek keretében a kollégák benyújthatják innovatív 
fejlesztésekre irányuló ötleteiket.    

A GREENGAGE, azaz a zöld elkötelezettség díja keretében a PPH kiadó olyan vállalatokat keresett, akik ma Magyarországon a fenntartha-
tóságot és a környezettudatosságot prioritásként kezelik. 

A DDC a Greengage versenyen a „támogató eszközök”, azon belül is „HR eszközök” alkategóriában indult és nyert; a benyújtott pályázati 
anyagot ugyanis kategóriagyőztesnek választotta a szakmai zsűri. (X)

Felelősen a munkavállalókért, a régióért Felelősen a munkavállalókért, a régióért 
és a környezetértés a környezetért
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Információ

Gyógyszertári ügyelet

A - Deákvári Gyógyszertár: Vác, Deákvári főtér 30., 06 - 27/510-805;
B - Központi Gyógyszertár: Vác, dr. Csányi L. krt. 46., 06-27/501-630; 
C - Vácz Remete Gyógyszertár: Vác, Magyar u. 3., 06-27/305-997; 
D - Gyöngyvirág Gyógyszertár: Vác, Széchenyi u. 3., 06-27/303-343; 
E - Kisváci Szent Gellért Gyógyszertár: Vác, Papp Béla u. 10., 06-27/306-190; 
F - Váci Levendula Gyógyszertár: Vác, Sas u. 1/a., 06-27/301-367; 
G - Benu Gyógyszertár Vác:  Vác, Zrinyi u. 9., 06-27/501-385; 
H - Fekete Kígyó Gyógyszertár: Vác, Széchenyi u. 37., 06-27/312-338; 
I   - Alsóvárosi Gyógyszertár: Vác, Zöldfa u. 25., 06-27/311-157 

FOGORVOSI ÜGYELET: A váci és Vác körzeti 
hétvégi fogászati ügyeletek megszűntek! 

Legközelebbi ingyenes ügyelet: Budapest, VIII. 
ker. Szentkirályi u. 40.
Tel.: 06-1-317-6600

HÁZIORVOSI ÜGYELET: minden esetben 
ELŐSZÖR hívja a 1830-as telefonszámot! 
Hétköznap 16-22 óra között és hétvégén, illetve 

ünnepnapokon 8-14 óráig háziorvosi ügyelet 
működik Vácon. 22 és 8 óra között, illetve 
hétvégén, valamint ünnepnapokon 14 óra 
után a mentőszolgálat működtet sürgősségi 
ügyeletet, ahol háziorvosi vagy mentőtiszti,  
sürgősségi ellátást kaphat. A felnőtt ellátás a Váci 
Mentőállomáson történik: Vác, Mentős köz 1. A 
gyermekeket a szakrendelő 2. emeletén (R243) 
látják el: Vác, Argentin Döme tér 1-3.

H K SZ CS P Szo V

3C 4 D 5 E 6 F 7 G 8H 9 I
10 A 11 B 12C 13 D 14 E 15 F 16 G
17 H 18 I 19 A 20 B 21 C 22D 23E
24F 25G 26 H 27 I 28 A 29 B 30 C

Jú
ni

us

Anyakönyvi hírek

Az Ecomim kft fejlesztői csapata olyan egyedülálló, saját recep-
ten alapuló környezetbarát vízben oldódó ipari kötőanyagot fej-
lesztett ki, amelyet házon belül készít el, nem használ szerves 
agresszív oldószert, és nem használ káros savakat sem, amelyek 
a katalitikus műanyag lebontásakor szükségesek.

• A fejlesztés során az összes autóipari termék ötvözetei elké-
szítésekor sikeresen teszteltük az új anyagunkat.

• Úgyszintén a nem autóipari termék összes típusán is sike-
resen teszteltünk.

• Az anyag fő tulajdonsága a környezetbarátság, és egészség 
nem károsító hatás (az összetevők méhviasz, édesítőszerek, poli-
etilén, polietilén glikol)

• Az új kötőanyag extrém rövid szinterezési ciklussal engedi a 
porkohászati átalakulást

• A fejlesztés során illetve végén publikációk jelentek meg a 
fejlesztés tényéről.

• 2 darab szabadalom benyújtására is sor került
• Új know-how-k lettek kifejlesztve
• Hazai és nemzetközi kiállításokon terjesztettük, bemutattuk az új kötőanyaggal készült acéltermékeket
• A teljes cég és a kapcsolatban álló partnereink számára is hasznosulást hozott a fejlesztés( nemzetközi autóipari beszállítás)

 Elnyert pályázatunk teljesülése az Ecomim Kft-nél Elnyert pályázatunk teljesülése az Ecomim Kft-nél
2018-1.1.1-MKI-2018-00085 2018-1.1.1-MKI-2018-00085 

Természetbarát fém-fröccsöntési kötőanyag kifejlesztéseTermészetbarát fém-fröccsöntési kötőanyag kifejlesztése

Vácott született váci lakosok:
Kovács Tamás és Bachor Marina gyermeke, Levente, Kiss 
Dominik és Néma Patrícia gyermeke, Klarissza Sarolta, Kiss 
Máté Zsombor és Stoltz Fanni Márta gyermeke, Miléna Már-
ta, Sesztay Zsolt és Papp Sára gyermeke, Lujza, Rudolf Gergő 
és Véber Adrienn gyermeke, Auróra Anasztázia, Békefi Al-
fréd Norbert és Major Adina Hilda gyermeke, Vencel Alfréd, 
Sinkó Gergő és Jámbor Tímea gyermeke, Ella.

Házasságot kötött váciak: 
Bera Balázs és Mátyás Anikó, Dankó István és Farkas Julian-
na, Zongora Bálint Tamás és Rottek Mónika, Oláh Ákos és 
Szegner Dominika, Gábor Mihály és Salamon Szilvia, Szabó 
Zsolt és Dobai Edit Julianna .

Elhunyt váciak:
Az elmúlt hónapban 22 váci lakos személy hunyt el váro-

sunkban.

A kegyeleti jogok figyelembevételével csak azoknak az 
elhunytaknak az adatait közöljük, akiknél az elhunyt 
hozzátartozója nyilatkozatával hozzájárult a nyilvános-
ságra hozatalhoz. A többi elhunyt esetében összesített 
statisztikai adat közlése lehetséges csak.
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Szórakozás

Telik - Egy óra az életedből
2024. június 5. 19:00 óra

"Néhány kör séta, emlékek és egy óra az életedből." 
"Most azt kérdezed, hogy egy óra az életemből? Az enyémből? 

Igen! A Tiédből is.” 
Előadja: Márfi Márk

Jegyár: 3900 Ft

A kert – monodráma Fónay 
Márta életéről

2024. június 15. 19:00 óra
„Ne azt sajnáld, amit levágsz, azt óvd meg, amit meghagysz”

Fónay Márta szerepében Bajor Lili
Írta: Karánsebessy Balázs, rendezte: Póka Éva

Jegyár: 2900,-

Az ördög nem alszik - 
Pesti Művész Színház

2024. június 16. 19:00 óra
– bohózat két részben – Lord Archibald Cavendish szívesen látná két 
utolsó rokona, Ronald és Jane egybekelését, hogy a családi vagyon 

szétforgácsolódás nélkül szálljon jogos örököseire.
Szereplők: Straub Dezső, Fogarassy Bernadett, Egyházi Géza, Bene-
dek Gyula, Fritz Éva, Köves Dóra, Lengyel Eleonóra, Czető Roland, 

Straub Péter, Boros Ádám, Fogarassy András/Várfi Sándor, Bodrogi 
Attila

Az árak két szektorosak:
1-8. sor: 5700,-

9-17. sor: 5300.-

Caravaggio - otthon.. vagy? - a Temesvári Csiky Gergely 
Állami Magyar Színház vendégelőadása

2024. június 30. 19:00 óra

Egy rendhagyó, szórakoztató életrajzi előadás, egy másfajta aláme-
rülés a fény és árnyékok világába.

Szereplők: Balázs Attila, Erdős Bálint, Jancsó Előd, Kocsárdi Levente, 
Bandi András Zsolt, Vajda Boróka. Borbély B. Emília, Vadász Bernadett

Az árak három szektorosak:
1-6. sor: 5900,-

7-12. sor: 5400.-
13-17. sor: 4900,-

Álom, szerelem, Szentiván
2024. július 20. 17:00 óra

A Boronkay-színtársulat előadása
Baj van a szerelemmel…… nagy baj, veszekedéstől, marakodástól 
hangos az erdő: fiatalok bolyonganak szerelemre vágyva, Titánia és 

Oberon civakodása messzire elhallatszik, a boldogtalan 
Hyppolita Theseus felesége lesz nemsokára. Orvosolni kell a 

bajt – dönt Oberon, és varázsszerért küldi Puckot… 
Jegyár: 1500.-

Szemenszedett igazság - 
Pesti Művész Színház

2024. július 21. 17:00 óra
Alice Michel szeretője. Hónapok óta egy hotelben randevúznak, 

ugyanis mindketten házasok. Ráadásul Alice férje 
Michel legjobb barátja.

Szereplők: Egyházi Géza, Fogarassy Bernadett, Várfi Sándor, Nyertes 
Zsuzsa

1-6. sor: 5900,-
7-12. sor: 5400.-

13-17. sor: 4900,-

A MŰSORVÁLTOZÁS JOGÁT FENNTARTJUK 
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Katona Lajos Városi Könyvtár: Vác, Budapesti főút 37.
Tel.: 06-27-311-335, 316-335, 319-262 - Olvasószolgálat: 06-30-870-2899
Gyermekkönyvtár: 06-30-870-2900 - Email: klvk@konyvtar.vac.hu
Hosszabbítás: kolcsonzo@konyvtar.vac.hu, gyermekkonyvtar@konyvtar.vac.hu

A HÓNAP KÖNYVE - a Katona Lajos Városi Könyvtár ajánlója

James Bowen: Bob, az utcamacskaJames Bowen: Bob, az utcamacska
A Bob, az utcamacska megható és fele-
melő igaz történet. Egy macska és egy 
ember barátságát meséli el, akiknek 
hol megható, hol izgalmakkal teli ka-
landokban volt részük London utcáin. 
A regényt James Bowen írta, amikor 
függőségéből gyógyulva, zenélésből 
élt az utcán, és újságárulásból tengette 
mindennapjait. Kilátástalannak tűnt az 
élete. Egyik napról a másikra élt, amikor 
kapott egy szükséglakást a pártfogója 
által. Ott találkozott egy beteg vörös 
cicával, akinek nem volt gazdija. Bob-
nak nevezte el. Kevéske pénzét is a cica 
gyógyulására költötte. A kis négylábú 
és a könyv írója megmentették egymás 
életét.

A Bob, az utcamacska könnyen ol-
vasható regény, amit az élet írt. Nehéz 
letenni. Tanulságát azon alapigazságok 

adják, mint a felelősségvállalás, gon-
doskodás, a remény és a hit. Mindenki 
megváltozhat, ha van mellette olyan 
társ, aki szereti őt és célt ad az életének. 
Igaz az a mondás, miszerint a legvá-
ratlanabb helyről érkezhet segítség az 
életünkben, ha egyedül vagyunk, és el-
keseredünk. Mindenki megérdemelne 
egy olyan barátot, mint Bob, akinek po-
zitív, életformáló hatása van életünkre. 
A könyvből filmet is készítettek Bob, az 
utcamacska címmel. A könyv folytatása 
- a Bob szerint a világ - szintén megvan 
könyvtárunkban.

Soósné Ivanics Ildikó
tájékoztató könyvtáros

Vida József felvétele
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Szórakozás

ELŐZŐ LAPSZÁMUNK REJTVÉNYÉNEK NYERETESE: MENCZER SÁNDORNÉ
A májusi feladványunk megfejtése  volt: TESTVÉR LÉSZEN MINDEN EMBER. Júniusi feladványunk: Ez a csapat is fellép a jubileumi vigalmon. 

A megefejtését június 25-ig várjuk a vacihirnok@estv.hu e-mail címre, vagy a 2600 Vác, Kossuth utca 21. címre. 
A helyes megfejtők között a Váci Dunakanyar Színház két darab színházjegyét sorsoljuk ki.

Kézilabdások Kézilabdások 
randevújarandevúja
2024.  június 15-én szombaton a deákvári Ság-
vári Club és Sportcentrumban tartandó kézilab-
dás randevúra szeretettel meghívunk minden 
kézilabdázót, Hölgyeket és Urakat egyaránt, 
akik valaha a város kézilabda csapataiban sze-
repeltek.

Találkozzunk 13 órakor. Program: ismer-
kedés, beszélgetés, EMLÉKEZÉS, bográcsozás, 
ebéd, TOMBOLA, koccintások, anekdotázás.

Részvételi díj 4000 Ft, mely a helyszínen 
fizetendő. Jelentkezés visszaigazolása június 
5-ig: Berczelly Csaba (06/20 974 3679),   Föld-
vári László (06/20 9667273) és Nyári József 
(06/20 321 8418) Minden további érdeklődés 
Berczelly Csabánál illetve Földvári Lászlónál. 

Szeretettel várunk benneteket. Le-
gyünk újra együtt!




